
English writing  

Lecture 1  

   

Introducing paragraphs 

Parts of the paragraph  

 

1. parts of the paragraph 

. اجزاء القطعة1  

a. topic sentence 

b. supporting` sentence 

c. Concluding `sentence 

 

1. the topic sentence: A good paragraph begins with a sentence that 

introduces the topic and tells the main idea of the whole 

paragraph. it tells writer will say about the topic. 

2. The sentences that follow in the paragraph further explain and 

support the main idea or the topic sentence. They add details and 

give support. These sentences are called supporting sentences 

3. Some paragraphs end with a concluding sentence. This sentence 

repeats the information in the topic sentence in a different way.  

 

 

 

 

 

 

 الجملة ) او الجملة الرئيسية تكون بداية القطعة(  موضوعأ.

 الجملة` دعم. ب

 الختاميةالجملة `. ج

 

الفكرة يحكي الموضوع و يدخل الجملة التي تبدأ جيدة فقرة الجملة ) او الجملة الرئيسية تكون بداية القطعة(: موضوع.1

 ضوع.هذا المو يقول عن سوف أنه الكاتب يقول. للفقرة بأكملها الرئيسية

تقديم الدعم. التفاصيل و ويضيفون الموضوع. الجملة أوالفكرة الرئيسية المزيد من الدعم و شرح الفقرة في التي تتبع الجمل .2

 دعم جمل هذه الجمل وتسمى

 .بطريقة مختلفة موضوع الجملةفي  المعلومات يكرر هذه الجملة الختامية. حكم نهاية الفقرات مع بعض .3
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My Class 

      The students in my class come from many different parts of the world. 

Some students are from European countries such as Germany and Italy, and 

others are from Middle Eastern countries such as Saudi Arabia and Egypt. 

Most students are from Asian countries such as Korea, China, and Japan. My 

classmates are an interesting mix of people from many different countries, 

and we all get along very well. 

           Topic sentences       supporting sentences       concluding sentences 

 

 

Titles 

        Many paragraphs have a title. A title of a paragraph tells the main idea in 

a few words. Here are some things to remember when you write titles : 

 

 

 

1. Titles are not complete sentences. 

2. Always capitalize the first and last words of a title. 

3. Capitalize all other important words. Do not capitalize articles (a, an, 

the) or prepositions (to, from, at). 

4. Do not use a period at the end of a title. Do not use quotation marks 

(“ ”) around the title. But you may use a question mark (?) or an 

exclamation point (!) . 

5. Center a title. 

 

 

 

 

 

 

 على قطعة مع توضيح اجزائها :مثال 

 العناوين

:العناوين كتابة التي يجب تذكرها عند الأشياء وهنا بعض. بضع كلمات في الفكرة الرئيسية يحكي فقرة عنوان العديد من عناوين الفقرات.  

 

 جمل كاملة. ليست العنوان  .1

 عنوان. والأخيرة من الأولىالكلمات  من الاستفادةدائما  .2

 (to, from, at) حروف الجر أو( a, an , the) من  استفادة لا هامة. بعبارة أخرى الاستفادة .3

 أو )؟( علامة استفهام يمكنك استخدام ولكن العنوان.( حول )"" علامات الاقتباس لا تستخدم العنوان. نهاية الفترة في لا تستخدم .4

 !() علامة تعجب

 مركز العنوان. .5
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Introducing Paragraphs 

Paragraph form 
الفقرات إدخال  

 شكل الفقرة

Always write a title for your paragraph.  

1. Indent ( leave a space before the first word of each paragraph). 

2. Leave margins ( space on both sides of a paragraph). 

3. Begin each sentence with a capital letter. 

4. End each sentence with a full stop, question mark,  

        or exclamation mark. 

1. Do not start each new sentence on a new line. 

2. Always double-space your paragraph. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 الخاصة بك. للفقرة اكتب دائما عنوان .1

 (.كل فقرة الكلمة الأولى من مسافة قبل )اترك البادئة .2

 (.فقرة جانبيمساحة على ) هوامش ترك .3

 .بحرف كبير كل جملة تبدأ .4

 ،علامة استفهام، ب نقطة كل جملة إنهاء .5

 .أو علامة تعجب

 .على سطر جديد جملة جديدة كل لا تبدأ .1

 الفقرة. المساحة الخاصة بك نقرا مزدوجا دائما .2
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1. Parts of the sentence 

A. Subject 

B. Verb 

2. Combining sentences 

3. Connecting words 

 

An English sentence is a group of words that communicates a complete 

thought. Sentences, start with a capital letter and end with a period (.) , 

question mark (?) or exclamation point (!). Sentences may be long or short, 

but all sentences must have a subject and a verb. 

 

 

Every sentence has a subject and a verb. Who or what the sentence speaks  

 

about is called the subject; what the sentence says about the subject is the 

verb. In the following sentences, the subject is underlined one; the verb is 

underlined twice. 

      The boy cried. 

That girl swims fast. 

Many people speak English. 

The movie is interesting.  

 

 

simple way to find a subject 

If you ask who or what the sentence is about, your answer will be the 

subject. 

Who is the first sentence about? The boy 

What is the second sentence about? That girl 

Who is the third sentence about? Many people 

What is the fourth sentence about? The movie 

 

 

 

 

 

 من الجملة أجزاء .1

 موضوع

 الفعل

 الجمل الجمع بين .2

 ربط الكلمات .3

علامة (، نقطة ).تنتهي ب و بحرف كبير تبدأ الجمل، كاملة. فكرة يتصل الكلمات التي مجموعة من اللغة الإنجليزية هي جملة

 .فعل وفاعل يجب أن يكون جميع أحكام قصيرة، ولكن جمل طويلة أو تكون قد!( ) علامة تعجب أو )؟( الاستفهام

هذا  يتحدث عن الجملة ما منظمة الصحة العالمية أو ويسمى. فعل وفاعل لها كل جملة

 فاعل شدد على و، في الجمل التالية. الفعل هو الفاعل عن هذا  الجملة يقول ما ؛الفاعل 

 مرتين. الفعلأكد و واحد؛

 الصبي. بكى

 .تتميز بالسباحة السريعة تلك الفتاة

 .يتحدثون اللغة الإنجليزية كثير من الناس

 .المثير للاهتمام الفيلم

 الفاعل للعثور على طريقة بسيطة

 .)الفاعل( إجابتك تكون، وسوف الجملة  المقصود في هو  من هو أو ما إذا كنت تسأل

 الصبي؟  الجملة الأولى المقصود في من هو

 تلك الفتاة؟  الجملة الثانية المقصود في ما هو

 كثير من الناس ؟ الجملة الثالثة المقصود في من هو

 الفيلم ؟ الجملة الرابعة المقصود في ما هو
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A second way to find the verb is to put I, you, we, he, she, it, or they in front 

of the word you think is a verb. If the result makes sense , you have a verb. 

For example you could put he in front of cried in the first sentence, with the 

result , he cried, making sense. Then you know that cried is a verb. 

 

 

 

 

 

Also remember that most verbs show action. In the sentences above, there 

are three action verbs: cried, swims, and speak. Some verbs, like is do not 

show action; they give information about the subject. These are called 

linking verbs. Other linking verbs include am, are, was, were, feel, appear, 

and become.     

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 إذا كانت النتيجة فعل. أعتقد أنه الكلمة التي أمام أو أنها هو، هي، هو، نحن، أنا، أنت، هو وضع الفعل للعثور على وهناك طريقة ثانية

ثم أنت  معنى. مما يجعل، وكانت النتيجة، في الجملة الأولى أمام بكى انه كنت قد وضعت على سبيل المثال بكى. الفعل، لديك منطقية

 .الفعل هو بكى تعلم أن

 بعضالكلام. و، تسبح، بكى: العمل الثلاثة الأفعال أعلاه، هناك في الجمل العمل. تظهر الأفعال أيضا أن معظم تذكر

 الأفعال. ربط الأفعال وتسمى هذه هذا الفاعل . المعلومات حول أنها تعطي العمل؛ عدم إظهار هو مثل، الأفعال

 .وتصبح، تظهر، ويشعر، وكان، و صباحا،:  ربط تشمل الأخرى
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